
ROMANIA 
JUDETUL GALATI
COMUNA FOLTESTI
CONSILIUL LOCAL

PROCES – VERBAL

Încheiat astăzi 30.01.2025 in cadrul sedintei ordinare a Consiliului Local al com. 
Foltesti, jud. Galati.

Sedinta se desfasoara in sala de sedinte a Primariei Foltesti .
La sedinta participa urmatorii  consilieri  :  Navalici  Anamaria,  Budescu Mihaela

Gabriela, Neculache Netuta, Postelnicu Daniel, Tecuceanu Andrei Silviu, Danaila Paul,
Stanila Ionela, Iurascu Gina Mariana, Munteanu Marcel, Neculai Diana Florina, Stoica
Niculina, Busteanu Cristian Tudorel si Horoi Anina – Georgiana. 

La sedinta participa si  un numar de cetateni  ai  comunei  (ex:  Ciocrac Eugen,
Cerbu Vasile, Grecu Stefan, Jianu Pauna Nicoleta, Rosu Dumitru,  Copacean Maria,
Toader  Romica,  Toader  Adrian,  Ungureanu  Marian,  Hasanache  Mimi,  Bujenita
Loredana, etc)
 Consilierii au fost convocati in scris cu adresa nr. 412 / 23.01.2025.

Dupa efectuarea apelului nominal si tinerea evidentei  participarii la sedinta a
consilierilor, secretarul comunei, informeaza consilierii ca sedinta este legal constituita si
supune spre aprobare procesul verbal de la sedinta anterioara.

Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi « pentru ».
In continuare se propune alegerea presedintelui  de sedinta.  Dnii  consilieri  au

propus ca presedintele de sedinta sa fie dl. Busteanu Cristian Tudorel, deoarece fiecare
consilier local trebuie sa fie presedinte al sedintei timp de 3 luni in ordinea alfabetica a
numelui.

Supus la vot s-a aprobat cu 12 voturi “pentru “ ca dl. Busteanu Cristian Tudorel
sa fie presedinte al sedintei.

Dupa desemnarea presedintelui de sedinta, acesta prezinta domnilor consilieri
proiectul ordinei de zi :

1. Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui  de sedinta.
2.  Proiect  de  hotarare  privind  completarea  inventarului  bunurilor  care  apartin

domeniului privat al comunei Foltesti, judetul Galati.
3.  Proiect  de  hotarare  privind  aprobarea organizarii  licitatiei  publice  deschise

pentru inchiriere spatiu desfasurare activitati  de farmacie, situat in Cv 48, P 606 din
satul Foltesti, comuna Foltesti, judetul Galati.

4.  Proiect  de  hotarare  privind  aprobarea  organizarii  licitatiei  publice  pentru
concesionarea pasunii proprietate publica a UAT Comuna Foltesti, judetul Galati.

5.  Proiect  de  hotarare  privind  acordarea unui  mandat  special  A.D.I.  Serviciul
Regional  de  Apa  Galati,  pentru  desfasuarare  procedurii  de  selectie  a  membrilor  in
Consiliul de Administratie al Operatorului Regional Societatea Apa Canal S.A.



6.  Proiect  de  hotarare  privind desemnarea  consilierilor  locali  in  comisia  de
evaluare  a  performantelor  profesionale  individuale  ale  secretarului  general  al  UAT
Comuna Foltesti.

7. Cereri, interpelari, raspunsuri.
Dupa prezentarea acestuia, se supune la vot  .
Supus la vot s-a aprobat proiectul ordinei de zi cu 13 voturi “pentru” .
In continuarea sedintei, se trece la punctul nr. 1, iar presedintele de sedinta ii

acorda cuvantul dlui primar sa prezinte proiectul si referatul de aprobare, se prezinta si
raportul  de  specialitate,  apoi  presedintele  comisiei  de  specialitate,  prezinta  avizul
comisiei de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate simpla.

Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi “pentru”.
Dupa aprobarea proiectului de hotarare de la punctul nr. 1 din ordinea de zi, se

trece la urmatorul numar : Proiect de hotarare privind completarea inventarului bunurilor
care apartin domeniului privat al comunei Foltesti, judetul Galati.

Presedintele  de  sedinta  acorda  cuvantul  dlui  primar  sa  prezinte  proiectul  si
referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Inaintea aprobarii se fac discutii:
Dna Iurascu intreaba daca acest autovehicul este trecut in inventarul SVSU?
Dl.  primar  raspunde  ca  acest  mijloc  de  transport  este  intradevar  trecut  in

inventarul SVSU, dar raspunderea este al dlui viceprimar.
Dna Budescu intervine spunand ca dnii consilieri  intreaba sa se cunoasca cu

exactitate cine il are in inventar si cine raspunde, sa nu se mai ajunga ca atunci cand au
fost achitati 30.000 de lei ptr reparatia acestui vehicul.

Dl. primar raspunde ca atunci a fost o situatie de forta majora si nimeni nu este
vinovat.

Dl. Munteanu afirma ca trebuia sa existe asigurare Casco.
Dna  contabil  raspunde  dlui  Munteanu  ca  nu  s-a  incheiat  astfel  de  asigurare

deoarece este foarte costisitoare financiar.
Dna Iurascu propune ca la urmatoarea sedinta sa ni se prezinte inventarul cu

toate utilajele functionale si cele scoase din uz (nefunctionale).
Dupa  discutiile  purtate  la  acest  punct  se  trece  la  aprobarea  proiectului  de

hotarare.
Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi “pentru”.
Dupa aprobarea celor doua proiecte de hotarare se trece la punctul  nr. 3 din

ordinea  de  zi  : Proiect  de  hotarare  privind aprobarea  organizarii  licitatiei  publice



deschise pentru inchiriere spatiu desfasurare activitati de farmacie, situat in Cv 48, P
606 din satul Foltesti, comuna Foltesti, judetul Galati.

Din nou presedintele de sedinta acorda cuvantul dlui primar sa prezinte proiectul
si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi “pentru”.
In continuare se trece la punctul nr. 4 din ordinea de zi :  Proiect de hotarare

privind aprobarea organizarii licitatiei publice pentru concesionarea pasunii proprietate
publica a UAT Comuna Foltesti, judetul Galati.

Si la acest punct, presedintele de sedinta  acorda cuvantul dlui primar sa prezinte
proiectul si referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii
comisiilor de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate absoluta.

Inaintea aprobarii se fac discutii:
Dl. Ciocrac Eugen solicita dlui presedinte de sedinta sa ia cuvantul si intreaba

daca pasunea cetatenilor este concesionata de primarie?
Dna Budescu intervine si dansa intreband ce se intampla cu pasunea cetatenilor

din comuna, deoarece este intrebata des despre acest lucru.
Dl. primar raspunde ca pasunea cetatenilor nu este concesionata de primarie.
Dupa  discutiile  purtate  la  acest  punct  se  trece  la  aprobarea  proiectului  de

hotarare.
Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi “pentru”.
Dupa aprobarea celor patru proiecte de hotarare se trece la punctul nr. 5 din

ordinea  de  zi  : Proiect  de  hotarare  privind  acordarea  unui  mandat  special  A.D.I.
Serviciul Reginal de Apa Galati, pentru desfasuarare procedurii de selectie a membrilor
in Consiliul de Administratie al Operatorului Regional Societatea Apa Canal S.A.

Tot presedintele de sedinta  acorda cuvantul dlui primar sa prezinte proiectul si
referatul de aprobare, se prezinta si raportul de specialitate, apoi presedintii comisiilor
de specialitate, prezinta avizele comisiilor de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate simpla.

Si la acest punct se fac discutii.
Dna Jianu Pauna Nicoleta solicita raspuns la anumite intrebari si anume :
- serviciul de apa al comunei se va preda Apa-canal Galati;



- de ce toti membrii din A.D.I. , mai putin noi au predat apa la Apa – canal;
Dl. primar raspunde ca nu suntem singurii membri care nu au predat apa 

la apa-canal, suntem in numar de 3 comune, iar serviciul de apa nu se va externaliza
decat cu aprobarea Consiliului local si doar prin hotarare.

Dna Jianu intervine spunand ca mai toti cetatenii nu mai au incredere si cand vad
in sedinta ceva despre apa-canal, cred ca asta se vrea sa se predea apa si sa avem
preturi la apa foarte mari.

Tot dansa intreaba daca acel cont de facebook pe care se posteaza de primarie
este oficial?

Dl. primar raspunde ca se posteaza acolo dar nu este oficial.
Secretarul comunei raspunde ca in conformitate cu legea postarile oficiale ale

primariei  sunt la sediu prin afisare, pe site-ul institutiei si  se pot posta in mai multe
moduri, dar acestea sa fie asumate de institutie.

Dna Jianu vroia sa stie daca este oficial deoarece acolo se fac postari anonime.
Dl. primar aduce in discutie problema serviciului de apa si anume ca nu se vrea

externalizarea acestuia, dar legislatia ne preseaza ca trebuie sa infiintam acest serviciu,
sa  avem angajati  la  acest  serviciu  si  nu  in  cele  din  urma ca acest  serviciu  sa  se
autofinanteze, adica sa nu iasa in pierdere, iar la noi nu prea este asa ca pretul la apa
este foarte mic.

Dna Jianu intreaba de ce nu se stabileste un nou pret?
Dl. primar raspunde ca pretul la apa se calculeaza de catre noi si este compus

din toate cheltuielile (salarii, materiale, intretinere, energie, etc) si aceasta propunere de
pret este inaintata ANRSC care acorda aviz favorabil sau nu. Daca primim aviz favorabil
atunci putem aproba pretul la apa prin consiliul local, dar pana atunci mai este deoarece
ne  cramponam  cu  angajarea  sefului  de  serviciu  deoarece  pana  acum  au  venit  la
concurs dar nu au promovat examenul, sau nu se incadreaza in conditii, ultima data
anul trecut a venit cineva a depus dosarul, dupa care nu s-a mai prezentat la concurs,
iar daca nu avem sef la acest serviciu nu putem face angajari in continuare (contabil,
casier, muncitori) si nu putem face propunere de pret la apa, dar si cheltuielile din care
se compune pretul nu sunt conforme deoarece ne lipsesc cheltuielile cu salariatii si nu
va iesi un pret corect.

Dl. Grecu Stefan intreaba de ce nu se face pretul cum s-a facut la gunoi, ca si
acolo este o problema?

Dl. primar raspunde ca pretul al apa se face diferit fata de cel la gunoi.
Dna contabil intervine spunand ca pretul la gunoi este o taxa locala iar pretul apa

este o taxa speciala, iar daca pretul este mic nu se acopera cheltuielile si trebuie sa
acoperim din alta parte de la pasuni si din alte autofinantate, iar pana acum am facut
asta, dar nu putem face la nesfarsit asa ceva.

Dna Jianu intreaba de ce nu ajung banii?
Dna contabil raspunde ca pretul la apa este foarte mic si nici asa nu se achita de

toti cetatenii.
Dl. Cerbu Vasile propune sa se faca sedinte publice anuale si sa se discute cu

cetatenii intentiile de viitor ale primariei.
Dna jianu intreaba ce se intampla daca scoateti din nou postul la concurs si nu

se prezinta nimeni?



Dl. primar raspunde  ca o sa scoatem postul la concurs si daca nu vine nimeni, in
vara cand trebuie sa vina in control Curtea de conturi si daca ne strang cu usa si ne
obliga sa functionam altfel decat acum, vom vedea ce o sa se intample cu alimentarea
localitatii cu apa.

Dna contabil intervine spunand ca in afara de pretul foarte mic la apa, avem si
foarte multi restantieri .

Dna Jianu spune ca pe buna dreptate sunt restantieri si nici nu vor plati deoarece
au unii  5000 lei,  dar  din  vina  dumneavoastra  ca  atunci  cand vedeati  ca  au datorii
cumulate de 100 – 200 lei trebuia blindat robinetul si nu se ajungea aici.

Dl.  Cerbu intervine spunand ca in  campania  electorala  le-ati  promis  ca o sa
traiasca mai bine, dar asta nu se vede, taxa la gunoi ati majorat-o, acum urmeaza la fel
si  cu  pretul  la  apa,  dumneavoastra  trebuie  sa  ne  reprezentati  nu  sa  fiti  impotriva
noastra.

Dna Horoi intreaba de ce nu putem ca si consilieri sa stabilim si sa votam pretul
la apa, iar daca nu putem haideti sa mergem la toate institutiile si sa solicitam ajutor sa
nu fim nevoiti sa dam serviciul de apa la nimeni.

D. Cerbu intervine din nou si spune ca sunteti la conducere de 12 – 13 ani si
acele liste cu restantieri sunt de mult, de ce nu s-a facut nimic pentru a se incasa, erau
cei care va voteaza tot timpul pe dvs si de asta nu au fost stransi cu usa, trebuie marit
pretul intradevar dar nu sa externalizati serviciul, ca strainii nu tin cu noi comunitatea.

Dl. Ciocrac afirma ca si pretul la gunoi este mare si se va intampla ca si la apa,
nu va plati nimeni si nu ca nu vor, ci ca este prea mult si nu vor putea sa achite ca de
angajat nu angajati cetateni ai comunei sa le oferiti un loc de munca vin altii din alte
sate cum s-a intamplat la scoala.

Dl. Primar raspunde ca nu avem autoritate la scoala ci scoala este o institutie
separata care angajeaza conform legii.

Dl. Ciocrac  afirma ca nu va ajung banii la primarie sa achitati datoriile la apa si la
gunoi deoarece ati angajat fini si neamuri, nu va ajungeau salariatii pe care ii aveati?

Dl. Cerbu este de aceeasi parere si spune ca si la lucrarile de constructii de la
primarie si scoala ati adus rude, cumetri din alte sate, noi nu aveam constructori locali .

Dl. primar intreaba ce constructor local are firma ca sa poata face deconturi prin
trezorerie.

Dl. Grecu Stefan intervine spunand ca dansul nici nu scoate gunoi la strada cand
vine masina, asa ca nu are ce sa achite daca nu face gunoi.

Dl. Rosu Dumitru spune ca nici dansul nu scoate gunoi la strada si nu va plati
acel gunoi ca nu are cu ce si flutura un act prin care i se stabileste salariul si il arata dlui
presedinte de sedinta.

Dl. Primar raspunde ca sunteti obligat sa il scoateti la poarta si daca nu il scoateti
inseamna ca faceti ceva ilegal cu el.

Dl. Grecu raspunde ca ii da foc.
Dl. Primar face cunoscut faptul ca in conformitate cu legea nu are voie sa arda

gunoiul  sau  alte  resturi,  noi  va  ridicam  inclusiv  gunoiul  biodegradabil  sau  vegetal
(crengi, frunze, etc.)

Dl. Grecu intervine din nou afirmand ca face o groapa in curte si il acopera si de
platit taxa de salubritate la primarie nu o va plati niciodata ca este prea mare.

Dl. Ciocrac este de acord cu dl. Grecu si afirma ca nici el nu o va plati.



Dl. Primar raspunde acestuia ca dansul nu a achitat nici atunci cand era taxa mai
mica si se regaseste printre restantieri si de asta nu avem bani sa facem ce trebuie sa
facem, ca serviciul prestat trebuie platit.

Dl. Ciocrac raspunde ca o sa plateasca.
Dna Jianu este de aceeasi parere ca taxa la gunoi este foarte mare si intreaba

ce a stat la baza stabilirii aceste taxe?
Dna contabil raspunde ca au fost adunate toate cheltuielile, cheltuieli care au fost

impartite la numarul de cetateni care locuiesc efectiv in localitate si a reiesit acest cost.
Dl. Primar ii aduce la cunostinta dnei Jianu ca nici dansa nu are incheiat contract

de salubritate cu primaria si nu achita aceasta taxa si este obligata sa incheie contract.
Dna Jianu multumeste dlui primar ca a gasit prilejul sa-i spuna si se intreaba

daca nu venea la aceasta sedinta, institutia pe care o conduceti dumneavoastra cand
ma anunta?

Dl.  Primar  ii  raspunde  ca  este  bine  si  acum si  ar  trebui  sa  vina  sa  solicite
incheierea contractului de salubritate.

Dl. Ciocrac il intreaba pe dl. primar ce s-a facut cu terenul primariei si cat se
incaseaza pe el ca a fost arendat ca sa se poata vinde si utilajele, ca de era dat la un
pret corect aveati acum bani.

Dl. Toader Romica ii spune dlui viceprimar ca nici el nu va plati taxa de gunoi
deoarece duce gunoiul  de grajd in curtea lui  Ionascu Dorin intr-o  groapa facuta de
acesta pentru asa ceva.

Dupa toate discutiile purtate la acest punct, se trece la aprobarea proiectului de
hotarare.

Secretarul comunei tina sa faca cunoscut faptul ca acest proiect de hotarare se
refera la acordarea unui mandat special Serviciului Regional de apa pentru alegerea
membrilor in Consiliul de administratie si nu la externalizarea serviciului de alimentare
cu apa a comunei Foltesti asa cum din eroare s-a inteles.

Supus  la  vot  s-a  votat  cu  2  voturi  “pentru”  (Neculache  Netuta  si  Busteanu
Cristian Tudorel) si 11 abtineri.

Se  trece  la  punctul  nr.  6  din  ordinea  de  zi  :  Proiect  de  hotarare  privind
desemnarea consilierilor  locali  in  comisia  de evaluare  a  performantelor  profesionale
individuale ale secretarului general al UAT Comuna Foltesti.

Din  nou  presedintele  de  sedinta  ii  acorda  cuvantul  dlui  primar  sa  prezinte
proiectul  si  referatul  de  aprobare,  se  prezinta  si  raportul  de  specialitate,  apoi
presedintele comisiei de specialitate, prezinta avizul comisiei de specialitate .

Dupa prezentarea tuturor materialelor, presedintele sedintei, consulta consilierii
daca proiectul va fi dezbatut pe articole sau in totalitate.  Supus la vot s-a aprobat cu 13
voturi « pentru », ca proiectul de hotarare sa fie dezbatut in totalitate. 

Secretarul comunei face cunoscut presedintelui de sedinta ca acest proiect de
hotarare trebuie aprobat cu majoritate simpla.

In continuare se fac propuneri:
Dna Horoi propune pe dl. Busteanu Cristian Tudorel.
Dna iurascu propune pe dl. Munteanu Marcel.
Nu se mai fac alte propuneri.
Supus la vot s-a aprobat cu 13 voturi “pentru”.
Se trece la ultimul punct din ordinea de zi : Cereri, interpelari, raspunsuri.



La acest din urma punct din ordinea de zi se prezinta adresa Postului de Politie
Foltesti care solicita amenajarea unui loc de stationare a microbuzului scolar in incinta
Scolii de la Stoicani, ptr momentul transportului elevilor in conditii optime.

Dl. Primar raspunde ca a vrut sa amenajeze acest loc in fata Scolii de la Stoicani
prin mutarea gardului spre interior, dar au fost facute nenumarate discutii pe platformele
on-line ca de fapt se vrea alta ceva, asa ca acum vom face altfel si cu anumite costuri,
adica  cu  un  proiect  pentru  a  se  amenaja  acel  loc  de  preluare  a  elevilor  de  catre
microbuzul scolar.

Secretarul comunei intervine spunand ca in momentul schimbarii gardului se va
modifica suprafata ingradita a Scolii Stoicani si implicit cadastrul existent si propune sa
se faca ca si la Scoala Foltesti prin amenajarea unei porti prin care microbuzul scolar sa
poata intra in curtea scolii de unde va prelua elevii.

Dupa  discutiile  purtate  la  acest  subiect,  secretarul  comunei  prezinta  adresa
Camerei de Conturi Galati, adresata Consiliului local al U.A.T.C. Foltesti si in atentia
secretarului  comunei  despre  concluziile  misiunii  de  follow-up  care  s-a  desfasurat
incepand cu data de 13.01.2025 privind modul de implementare a recomandarilor lasate
la controlul din anul 2024

Dupa pezentarea adresei nu se fac discutii.
Presedintele sedintei constatand ca nu mai sunt discutii la cele prezentate si nu

mai sunt probleme de dezbatut, declara sedinta incheiata si multumeste d-lor consilieri
pentru participare.

Dupa  declararea  incheierii  lucrarilor  sedintei,  secretarul  invita  consilierii  sa
semneze in registrul cu prezenta acestora la sedinta.

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal .

    PRESEDINTE DE SEDINTA ,                           SECRETAR GENERAL,
          Cristian Tudorel BUSTEANU                       Marian CILICHIDREANU 


